
 
 

2/2021 

V TOMTO ČÍSLE ► STRATEGICKÝ ROZVOJ OBCE (5-6) 
 ► AKTUÁLNĚ Z OBCE  (7-11) ► KNIHA O LEGIONÁŘÍCH (12) 

SLOUPEK STAROSTKY 
Čas v tísni časové  

Čas je pojem relativní. Doháníme-li své úkoly, 
letí jako blázen. Když ale čekáme na pomoc, 
čas se lepkavě vleče. Jde-li navíc o zdraví nebo 
dokonce o život, svádíme s časem doslova zá-
pas. Píšu my, ale časový souboj o každou vte-
řinu svádí především záchranáři IZS. Integro-
vaný záchranný systém je efektivní systém  va-
zeb, pravidel  spolupráce a koordinace zá-
chranných a bezpečnostních složek. Přemýš-
leli jste někdy, kde a jak se na svou práci pří-
slušníci IZS připravují? Teoretické znalosti 
upevňují asi v učebnách, ale praktické ná-
cviky? Cvičí doslova, kde se dá. Čím rozmani-
tější prostředí, tím větší připravenost na mi-
mořádné situace a tím i rychlejší pomoc.  
V květnu se v katastru naší obce konal výcvik 
lezců a leteckých záchranářů HZS JMK na ve-
dení vysokého napětí. V této době probíhala 
výměna stožárů a vodičů a majitel vedení 
EG.D, a.s poskytl prostor k výcviku na takto 
specifické technologii. Jenom tréninkem a vý-
cvikem se z obyčejných lidí ochotných pomá-
hat stanou odvážní a fyzicky i psychicky odolní 
supermani. Přeji nám všem, abychom jejich 
pomoc nikdy nepotřebovali! A kdyby přece, 
tak aby dorazili se svou pomocí dřív než včas. 

Všem přeji krásné léto, odpočinkové prázd-
niny, sladkou zaslouženou dovolenou!  

Ale pro všechny mimořádné případy: 

Jednotné evropské číslo tísňového volání: 112 

Záchranná služba: 155 

Policie ČR: 158 

Hasiči: 150 
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Škola a školka 

 

Ukázka práce IZS pro školáky (nahoře), cvičení ve školce (dole). 
Co je nového v základní i mateřské škole se dozvíte na dalších stranách Zpravodaje. 
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Škola 

JARO V NAŠÍ ŠKOLE 
Také letošní jaro bylo poznamenáno všudypřítomným virem. Stejně jako v loňském roce jsme 
nemohli absolvovat výuku plavání a distanční výuka nemohla nahradit přímý osobní kontakt. 
O to intenzivněji jsme se věnovali projektům, na kterých jsme mohli pracovat společně. Část 
našich projektů můžete vidět v oknech přízemí naší školy, kde jsme využili ochranné sítě oken 
tělocvičny pro zavěšení našich výtvorů. Každý projekt byl odstartován probíranou látkou nebo 
významnou událostí, která zrovna proběhla.  

V družině nás inspirovalo významné výročí britské královny Alžběty II. Naši prvňáčci a druháčci vybarvovali 
portrét královny. Výsledky jejich výtvarné činnosti jste mohli vidět v okně školní jídelny. V družině také po-
zorujeme hmyz a rostliny, které nalezneme v okolí školy. Naše plastové chemické nádobí nyní využíváme 
k přípravě duhy ve zkumavce. Zároveň se seznámíme s rozdílnou hustotou roztoků v praxi. V pohádkové 
družině si naši žáci vyráběli kouzelnické hůlky inspirované příběhy Harryho Pottera. 
V českém jazyce jsme ve druhém ročníku četli úryvek z knihy o Robinsonovi. Tento příběh nás inspiroval 
k napsání vlastního příběhu o ztroskotání a životě na pustém ostrově. Zároveň jsme kreslili pohádkový os-
trov, na kterém bychom chtěli žít. Naše výtvory můžete shlédnout v oknech školní tělocvičny. Další četba 
v českém jazyce a v prvouce o hmyzu a jejich obydlí nás vedla k výrobě hmyzího hotelu. Jeho výrobu jsme 
nechali na odpolední družinu. Do práce s vrtačkou a pilkou se zapojily i dívky. Hotel visí na budově skladu  
a nyní pozorujeme jeho nové obyvatele.  
Ve třetím ročníku ověřujeme kromě nového typu učebnice prvouky také pracovní sešit založený na starých 
pověstech. Četba o praotci Čechovi a jeho bratru Lechovi nás přiměla k vytvoření mapy s vyznačenými dů-
ležitými místy jejich putování. Poznali jsme alespoň na fotografiích naši významnou horu Říp, město Kouřim 
a také polské město Hnězdno. Na mapě jsme si ukázali řeky, které museli naši předkové přebrodit. Už se 
těšíme na další pověsti. Výuku vyjmenovaných slov jsme si zpestřili materiály věnovanými významným spi-
sovatelům a malířům pohádek z celého světa. Poznali jsme pohádkového sběratele K. J. Ebena, pohádkovou 
spisovatelku B. Němcovou, pohádkovou babičku Astrid Lindgrenovou, pohádkové malíře a ilustrátory J. 
Ladu a J. Čapka. Jejich životopisy proložené luštěním křížovek a plněním dalších úkolů nám pomohly v učení 
se vyjmenovaným slovům. Na konci každého příběhu jsme si sestavili myšlenkovou mapu, která vše graficky 
shrnuje. 
Možná jste zaznamenali informaci o rozšíření výuky informatiky a informatického myšlení, které by mělo 
vejít v platnost od letošního září. Vyzkoušeli jsme si výuku za použití robotických myší, které jsme používali 
v pátém ročníku v informatice v jiném prostředí. Podložku dodávanou s myší jsme vyměnili za novou s vy-
měnitelnými obrázky a krátké seznámení s programováním myši nám umožnilo řešit informatické problémy 
už v první třídě a zároveň jsme si procvičovali probíranou látku (rostliny, roční období, barvy). Stejný postup 
jsme aplikovali i ve vyšších ročnících, a tak si upevňujeme znalosti slovních druhů, vyjmenovaných slov, 
pádových otázek a podobně.   
Na Den dětí jsme se vypravili k Ostrovačicím na místo společného cvičení hasičů – lezců, policejního vrtul-
níku a pracovníků energetických rozvodů. Mohli jsme naživo vidět, jak se zachraňuje paraglidista uváznutý 
na drátech elektrického vedení. Po ukončení cvičení jsme si zblízka mohli prohlédnou policejní vrtulník  
a piloti vrtulníku i hasiči nám ochotně odpovídali na naše dotazy. Každý žáček si odnesl malý praktický dárek 
od pracovníků energetických rozvodů. Na tento výlet budeme jistě dlouho vzpomínat.  
Také letos jsme museli společně s rodiči řešit mnoho nečekaných úkolů. Rád bych jim touto cestou poděko-
val za spolupráci a trpělivost. Poděkování patří všem pracovníkům školy i všem, kteří nás podporovali. Všem 
bych rád popřál klidné a pohodové léto.                                                                                                                     

Zdeněk Kříž
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Školka 

Co se dělo a co se bude dít v mateřince? 
Nechala jsem kolegyním volnou ruku k napsání dalších řádků. Jsem ráda, že je mám a touto cestou jim děkuji. Jsou 
hodné, šikovné, pracovité, nápadité, ochotné… Jejich práce si vážím. Ve funkci už jsem skoro rok a přijaly mě s vřelostí 
a porozuměním. Dětský smích a rozzářené oči dětí je to nejhezčí, co nám naše profese přináší. Jsem ráda, že mohu 
pracovat v naší školce a moc si vážím trpělivosti a pomoci i ze strany obecního úřadu. Školní rok finišuje a nový už 
pomalu klepe na dveře. Jsme připraveni ho pořádně nastartovat, a to snad už bez covidových komplikací.         

Mgr. et. Mgr. Marie Ambrožová, ředitelka 
 
Mateřská škola „osiřela“ 
Od 1. března byly všechny školky uzavřeny kvůli nešíření koronavirové infekce. I naše MŠ osiřela a děti zůstaly doma na 
tzv. distančním vzdělávání. Paní učitelky se během nouzového stavu ale určitě nenudily. Měly za úkol pracovat na peda-
gogických dokumentech a sledovat odbornou literaturu. Snad se nenudily ani děti, kterým jsme posílali básničky, písničky, 
hádanky a různé náměty na tvořivou činnost. S rodiči jsme se snažili během mimořádné situace komunikovat e-maily.  
I náš kolektiv byl v neustálém kontaktu. Všem dětem chyběli jejich kamarádi a každodenní rutina věcí, na které byly zvyklé. 
Mateřskou školu jsme otevřeli 10. května 2021. Během koronavirové krize jsme byli nuceni zrušit všechny kroužky, spo-
lečné akce a výlety. Děti byly ochuzeny o radostné zážitky, a to nás velmi mrzí, ale nedá se nic dělat. Doufáme, že alespoň 
s dětmi oslavíme jejich svátek (MDD) a vymyslíme společné rozloučení s našimi předškoláky. Moc rádi bychom jeli na výlet 
a všichni doufáme, že bude zase dobře, a budeme se těšit na lepší časy. Děkujeme rodičům dětí, kteří se naštěstí ukázali 
jako velmi vstřícní a chápaví, za jejich přípravu a spolupráci v nelehkém období. Mateřská škola opět „žije“. 

Naši nejmladší 
Ve školním roce 2020/21 nastoupilo k předškolnímu vzdělávání do třídy Veverek 18 dětí a pro většinu z nich se jednalo  
o úplně první zkušenost se školním prostředím. Vždy se snažíme o co nejvstřícnější přístup propojený s empatií a nezbyt-
nou úpravou podmínek vzdělávání akceptující specifické potřeby dětí, aby jejich adaptace probíhala co nejpříjemněji pro 
všechny zúčastněné. Některým se povedlo s novou životní etapou a vrstevníky sžít rychleji, jiným to trvalo déle. Jsme rády, 
že se i přes nepříznivou společenskou situaci a různá opatření a prodlevy ve vzdělávání způsobenými uzavřením MŠ po-
dařilo navázat v rámci kolektivu pěkné vztahy. Věříme, že nejen děti, ale i rodiče byli a jsou spokojeni jak s naším přístupem 
k našim nejmenším, tak i s nabídkou činností a celkovým provozem školy. 

Očima asistentky pedagoga: Z mého pohledu je zdejší MŠ ideální. Prostorné třídy jsou dobře vybavené a velká zahrada 
má moderní herní prvky a velké pískoviště. Hned vedle je ohrada s koňmi, které děti mohou zblízka pozorovat. Krásná 
příroda vybízí k vycházkám po okolí. Vstřícný a tvořivý pracovní kolektiv celé školy nabízí dětem různorodé aktivity a čin-
nosti podle RVP. Výhodou je rozdělení tříd na starší - Ježečci a mladší - Veverky a činnosti jsou tak cílené podle věku. Vztahy 
mezi pedagogy, rodiči, dětmi  a ostatními zaměstnanci jsou přátelské a vstřícné. Děti mají motivující prostředí vybavené  
hračkami a pomůckami k tvoření a sportování. Máme svědomitou a laskavou paní ředitelku, výbornou domácí stravu ze 
zdejší kuchyně, i spolupráci s obecními zastupiteli, kteří se podílejí na chodu školy. Ve vedení máme paní ředitelku, která 
má samé pozitivní vlastnosti - přátelskost, svědomitost, laskavost, upřímnost, přívětivost… 

Očima školnice: Líbí se mi, že mě děti oslovují teto Aničko. Když byla školka uzavřená, moc se mi po nich stýskalo. Je pro 
mě velkou radostí s nimi pracovat, pomáhat jim. Moc ráda se zapojuji do aktivit, které paní učitelky s paní ředitelkou 
pořádají. Ta dětská radost v očích a jejich smích mi dodávají potěšení a energii. Jsem opravdu šťastná, že mohu pracovat 
u nás ve školce. 

Očima kuchařek: Rády vaříme pro naše děti v MŠ i žáky v ZŠ. Přináší nám potěšení, když dětem chutná a chodí si přidávat, 
a to hlavně u nás ve školce. Snažíme se vařit zdravě a hlavně chutně. Dodržujeme spotřební koš a dbáme, aby děti měly 
dostatek ovoce, zeleniny, mléčných výrobků, luštěnin a ryb. Dodržujeme i pitný režim. Těší nás, že naše obědy odebírají  
i externí strávníci. Tímto bychom chtěly nabídnout možnost odběru obědů od nás z MŠ. 

Paní učitelky: Naděžda Ludvová (vedoucí učitelka), Eliška Zavřelová, Petra Širůčková; paní asistentka: Iveta Vojtišková; 
kuchařky: Jaroslava Zornová (vedoucí školní jídelny), Markéta Bémová; školnice: Anna Strakonová.
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Strategický rozvoj obce 

STRATEGICKÝ ROZVOJOVÝ DOKUMENT  
- NÁSTROJ PRO PLÁNOVÁNÍ A ŘÍZENÍ ROZVOJE OBCE 
Naše obec, pokud chce držet krok s moderním trendem plánování, musí přistoupit k realizaci koncepce Stra-
tegického rozvojového dokumentu (dále jen SRD). 
Ten, na základě poznání situace v obci, názorů a potřeb občanů, podnikatelů, zájmových organizací a dalších 
subjektů,  formuluje představy o budoucnosti obce. Současně stanovuje činnosti vedoucí k naplnění dohod-
nutých představ.  Epidemiologická opatření spojená s nákazou Covid 19 vážně narušila autentické kontakty  
s občany.  S postupným návratem k normálu se snad i navrátí komunitní aktivity a komunikace běžná v životě 
obce. O spolupráci na nástroji k plánování a řízení obce jsme požádali společnost EUROPROJECT DOTACE. 
Abychom vám blíže objasnili to, k čemu se budete mít následně možnost v dotazníkovém šetření vyslovit, 
položili jsme několik základních otázek Bc. Michaele Vintrové: 
 
PROČ JE PLÁNOVÁNÍ PRO OBEC 
DŮLEŽITÉ? 
Představitelé obcí samozřejmě 
plánují, ale často pouze ve „vlast-
ních hlavách“. Jejich plány nebývají 
nikde zapsány. Přitom teprve až pí-
semná podoba struktury cílů, 
opatření a aktivit napomůže k je-
jich snadnějšímu naplnění. Jednak 
je stanoveno, co je více a co méně 
důležité včetně časového plánu, 
jednak jsou definovány realizační 
podmínky (konkrétní činnosti, od-
povědný subjekt, využitelné zdroje 
financí apod.). 
 
JAKÝ JE VÝZNAM SRD? 
Význam SRD je opravdu široký. Za-
chycuje hlavní problémy rozvoje 
obce a formuluje možná řešení. 
Umožňuje tedy komplexní přístup 
k řešení problémů a podporuje 
efektivní využívání finančních  
a personálních kapacit obce i cel-
kového potenciálu obce. Dále sla-
ďuje představy jednotlivých sub-
jektů o rozvoji obce - slouží tak  
k prevenci budoucích sporů a za-
jišťuje kontinuitu rozvoje, podpo-
ruje vytvoření platformy spolu-
práce různorodých subjektů v obci 
tak, aby byl využit potenciál lidí  

i organizací působících v obci. Díky 
jeho realizaci zvyšuje připrave-
nost obcí k podání žádostí o do-
tační podporu a zvyšuje šance zís-
kat vnější finanční prostředky.  
V neposlední řadě je rovněž pod-
kladem pro cílený a zdůvodněný 
územní průmět rozvojových akti-
vit v územním plánu a nástrojem 
koordinace rozvoje v širším území 
(reflexe rozvojových záměrů okol-
ních obcí, zohlednění vazeb jed-
notlivých programů rozvoje obcí). 
V rozvojových záležitostech obce 
je podkladem pro rozhodování or-
gánů obce. Lze jej však využít  
i jako marketingový/informační 
nástroj (vůči potenciálním obyva-
telům, investorům, resp. i ná-
vštěvníkům). 
 
NA JAK DLOUHÉ OBDOBÍ SE DO-
KUMENT ZPRACOVÁVÁ? 
SRD se zpracovává na období 4–7 
let. Dlouhodobý pohled na rozvoj 
obce je formulován ve strategické 
vizi pro období 10-20 let. Má ča-
sový přesah volebního období jed-
noho vedení obce. Je závazný i pro 
případná další zastupitelstva a čas-
to je jeho schválení podmínkou do-
tačních titulů. 

CO SRD OBSAHUJE? 
Strategický rozvojový dokument lze 
rozdělit do tří částí, a sice kom-
plexní zhodnocení situace obce  
a zachycení hlavních problémů a li-
mitů, dále pak dlouhodobou vizi 
směřování rozvoje obce a nakonec 
způsoby naplňování vize ve střed-
nědobém období v podobě opat-
ření a aktivit. 
 
KDO SE PODÍLÍ NA TVORBĚ SRD 
OBCE? 
Na Strategickém rozvojovém doku-
mentu se může defacto podílet kdo-
koliv. Pro přehlednost jsou však vy-
tvořeny tři skupiny a sice pracovní 
skupina, realizační tým a obyvatel-
stvo. Pracovní skupinu charakteri-
zuje shromáždění místních aktérů 
(starosta  obce,  vybraní  zastupitelé,  
významní podnikatelé v obci, zá-
stupci neziskových organizací, zá-
stupci jednotlivých skupin občanů, 
apod.).  Pracovní skupina podává 
návrhy, specifikuje opatření a nabízí 
jednotlivé aktivity vedoucí k napl-
nění cíle a vize obce. Realizační tým 
je nejčastěji zastoupen externím od-
borným subjektem, který se podílí 
na tvorbě SRD, vytváří jednotlivé ka-
pitoly,  naslouchá  Pracovní  skupině 
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Strategický rozvoj obce/Farnost 

a její návrhy, opatření a aktivity 
zpracovává. Poslední, ale nejvý-
znamnější skupinou jsou obyvatelé 
obce. Právě z jejich názorů a připo-
mínek se vychází při formování cílů 
a strategií obce. 
  
JAK SE TEDY MOHOU DO TVORBY 
SRD ZAPOJIT MÍSTNÍ OBČANÉ? 
Zapojí se  nejčastěji formou dotaz-
níkového šetření. Dotazníkové 
šetření probíhá buďto v on-line 
světě či formou tištěných dotaz-
níků, které jsou občanům nabízeny 
k vyplnění. Jedním z nejpříhodněj-
ších způsobů, jak jednotlivým do-
mácnostem umožnit vyplnění do-
tazníků, a tím se podílet na chodu 
obce, je formou Zpravodaje obce. 
S ohledem na velikost obce a její 
rozmanitost lze nabídnout míst-
ním podnikatelům, spolkům atd. 
dotazníkové šetření ušité jim na 
míru. Toto dotazníkové šetření 
přímo cílí na podnikání a spolkový 
život v obci.

JAK TAKOVÝ DOTAZNÍK VYPADÁ? 
Dotazník je velice jednoduše zpra-
covaný, otázky jsou voleny tak, aby 
se skutečně každý mohl do dotaz-
níkového šetření zapojit. Jejich vy-
plnění je anonymní. K odevzdání 
vyplněných dotazníků slouží 
schránka určená k těmto účelům  
a umístěná na obecním úřadě 
nebo e-mailová adresa. 
  
CO KDYŽ SE OBČANÉ NEZAPOJÍ 
NEBO NEVRÁTÍ VYPLNĚNÉ DO-
TAZNÍKY VČAS? 
I tato skutečnost má vypovídající 
hodnotu. Buď jsou se vším spoko-
jeni, nebo historicky se na rozvoji 
obce nikdy nepodíleli a nemají  
s participací zkušenost. Pokud 
chceme dojít ke společnému cíli, 
kterým je prosperita obce a kom-
fortní život v ní, musíme mít jasně 
stanovené cíle.    
 
Děkuji Vám za poskytnuté infor-
mace.   

 
 

1. SVATÉ  PŘIJÍMÁNÍ  

Po dlouhé době nám umožnila situace v naší zemi opět přivítat nové 

členy naší církve. Za přítomnosti rodičů, kmotrů a rodinných přísluš-

níků přistoupila dvě děvčata, Anička a Štěpánka, ke svému prvnímu 

svatému přijímání, a to v neděli 30. 5. při nedělní mši v místním kos-

tele sv. Mikuláše. Před samotnou Eucharistií musely absolvovat svoji 

první svátost smíření, po kázání obnovily své křestní sliby. Maminky 

obou děvčátek následně pronesly modlitbu ke Kristu a Panně Marii. 

Požádaly tak o ochranu svých dětí. Na konci děvčata poděkovala 

svým rodičům, prarodičům a kmotrům, panu faráři i paní katechetce, 

kterou je paní Eva Kokoliová.  

Děkujeme všem, kteří se nedělní mše zúčastnili, těm, kteří vyzdobili 

kostel a hlavně panu faráři. 

► S tímto číslem 
Zpravodaje obce Ve-
verské Knínice jste 
současně obdrželi 
dotazníky k vypl-
nění. Předem děku-
jeme za jejich zpětné 
vrácení. Současně 
zveme touto cestou 
všechny zájemce o 
místo v pracovních 
skupinách, aby se 
přihlásili na obecním 
úřadě. Těšíme se na 
vzájemnou spolu-
práci.                                                                           

Starostka obce                                                               
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AKTUÁLNĚ Z OBCE 

AKADEMIE VĚD ČR - VÝZKUM  
Ústav biologie obratlovců podal  
9. března 2021 žádost o stanovení 
odchylného postupu při ochraně 
ptáků pro účely vědeckého výzkumu, 
který proběhne v rámci projektu 
podpořeného Grantovou agenturou 
ČR č. 20-00648S „Vztahy mezi mi-
gračními zvyklostmi, fenologií, bioto-
povými nároky a demografií jako klíč 
k pochopení zákonitostí populační 
dynamiky tažných ptáků.“ Důvodem 
žádosti o stanovení (povolení) od-
chylného postupu u maximálně 154 
jedinců budníčka menšího (Phyllos-
copus collybita) a 154 jedinců pěnice 
černohlavé (Sylvia atricapilla) je vě-
decký výzkum (1) markerů environ-
mentálních podmínek hnízdiště, (2) 
důsledků environmentálních podmí-
nek na tělesnou kondici jedinců. Vý-
zkum bude prováděn v roce 2021  
a 2022 i na lokalitách a katastrálním 
území naší obce od 1. dubna do 15. 
srpna. Tento projekt přinese nové,  
v mezinárodním měřítku zajímavé 
výsledky základního výzkumu a další 
ochranářsky cenné údaje, které do-
sud nejsou známy. Ihned po odchytu 
bude každému odchycenému jedinci 
odebrán vzorek krve (10–20 μl) pro 
určení realizované izotopové niky je-
dince na hnízdišti. Zároveň budou 
každému jedinci symetricky ode-
brány vzorky 10. ručních letek pro ur-
čení realizované izotopové niky  
v předchozím hnízdním období. Na 
každé z  předem vybraných lokalit 
bude odběr tkání proveden u maxi-
málně osmi jedinců (1 páru každého 
cílového druhu). Veškeré odběry 
vzorků budou probíhat s využitím 
sterilního vybavení a odchycení je-
dinci budou bezprostředně po 

okroužkování a odběru vzorků vy-
puštěni zpět v místě odchytu. Mani-
pulace s jedinci bude prováděna še-
trně a po nejkratší možnou dobu. 
Množství odebrané krve a vzorků per 
nijak neohrozí zdravotní stav a kon-
dici jednotlivých jedinců. 
 
BOX ZÁSILKOVNY 
“Z-BOX” je již  v provozu.  Zboží od 
více než 28 000 e-shopů, jejichž po-
čet stále roste;  provoz 24 hodin/7 
dní v týdnu; už nikdy nemusíte čekat 
na kurýra; stačí použít appku nebo 
zadat heslo a zásilka je vaše. Zboží si 
zde můžete prozatím jen vyzved-
nou, ale i tak je to příjemná služba. 
 
DEŠŤOVÉ SVODY 
Pršelo jen se lilo. Jaro pořád drželo 
na uzdě nastávající sucho a proto 
jsme déšť kvitovali. Pečlivě jsme  
v lijáku mapovali všechny vodní 
stezky, propustky, dešťové kanály, 
příčné svody apod. Žádný problém 
jsme nezaznamenali. 
 
DOTACE 
Spisovna 
Obec žádala o dotaci na rekon-
strukci Spisovna obecního úřadu,  
a to KÚ JMK. O jeden bod nám tato 
možnost unikla. 
 
Stavební úpravy a přístavba školy 
ve V.K 
V současné době probíhá výběrové 
řízení na realizátora stavby. Stavba 
se bude konat pouze v případě, že 
obec získá dotaci z prostředků MF. 
Výsledek bude znám začátkem 
prázdnin. Rozpočet dle projektu činí 
11 642 763 Kč, žádali jsme o částku 
10 478 486 Kč. Zda jsme v uspěli  

s naší žádostí zjistíte podle toho, 
jestli během prázdnin bude nebo 
nebude ve škole stavební ruch. 
 
Stavební úpravy, přístavba a ná-
stavba sokolovna V.K. 
Rozpočet dle projektu činí 13 964 
516,40 Kč bez DPH . Žádost o dotaci 
jsme podali na MMR ČR, a to o 10 
mil. Kč a 4. června. jsme obdrželi in-
formaci o přidělení dotace. Budeme 
rekonstruovat budovu sokolovy  
v důstojný sportovní a kulturní stá-
nek. Rekonstrukce bude součástí zá-
měru na rekonstrukci veřejného 
prostranství/návsi před budovou 
obecního úřadu a ukončena musí 
být nejpozději v prosinci 2022. 
 
GALERIE STAROSTŮ 
Na obecním úřadu je galerie foto-
grafií bývalých starostů obce. 
Každý příchozí se rád zadívá, pří-
padně zavzpomíná. Do kompletní 
sady nám však stále schází tři do-
kumenty. S ohledem na dobu, kdy 
páni starostové úřadovali, se nám 
dosud nepodařilo fotografie do-
hledat. Pokud někdo z vás má ja-
koukoliv podobenku starostů, pro-
sím o její zapůjčení. Současně dě-
kuji všem, kteří nám s dohledání ji-
ných pomohli. Hledáme fotografie: 
Rudolf Zounek (1920-1924), Stani-
slav Valeš (1916-1920), František 
Carda (1912-1916) 
 
KLUBOVNA MALÝCH HASIČŮ 
Klubovna hasičů byla přemístěna do 
suterénu obecního úřadu. Tento byl 
Dlouhodobě je zde zkušebna ochot-
nického divadla, hudební zkušebna 
a nyní i hasičské zázemí. Místnost 
vyčleněná pro volnočasové aktivity 
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byla vymalována, vybavena novým 
kobercem, nábytkem, dveřmi. Na 
technické potřeby hasiči dostali  
k dispozici navíc samostatnou  míst-
nost. Mohou využívat toalety v pří-
zemí budovy stejně jako dříve. 
 
KNIHOVNA 
1. 6. 2021 obnovila činnost místní 
knihovna. Nově je přesunuta do pří-
zemí obecního úřadu, kde je lépe 
dostupná. Je propojená on-line sys-
témem. Věnovat se vám budou tři 
knihovníci (každý zvlášť), a to v úterý 
a čtvrtek v půjčovní době od 16 do 
18 hod. Knihovna se stala součástí 
výpůjčního systému CLAVIUS REKS, 
který využívá naše zastřešující Ku-
řimská knihovna. Zveme všechny, 
aby se přišli do naší knihovny podí-
vat. Podlehněte kouzlu půjčování 
knih a budete mile překvapeni.  
 
MALOVANÉ KAMÍNKY 
Možná jste našli tu a tam schované 
nebo jen položené pomalované ka-
mínky. Jde o zábavnou hru dětí i do-
spělých. Spočívá v tom, že na vlast-
noručně malovaný kamínek z druhé 
strany napíšete PSČ, logo či zkratku 
Facebooku a # Kamínky. Vše je po-
třeba nafotit, sdílet na sociální síť  
a kámen někam položit. Díky fot-
kám můžete sledovat kam kámen 
doputoval. Může být u sousedů 
nebo na druhém konci republiky. 
 
MLÁDEŽNICKÁ SETKÁNÍ 

Je dobře, že se opět mohou děti  
a mládež scházet a rozvíjet své so-
ciální kompetence  a vztahy. Jen 
pro nás ostatní je škoda, že je  
v době Covidu nikdo nenaučil po 
sobě uklízet. 
 
MOBILNÍ ROZHLAS 
V rámci modernizace komunikace  
s vámi jsme zavedli systém pro tzv. 
SMART komunikaci - Mobilní Roz-
hlas. Díky tomu vám budou ty nejdů-
ležitější informace z naší samosprávy 
doručeny přímo do telefonu a nic 
vám tak neunikne, ať jste kdekoliv.  
Vzhledem k tomu, že přes veškerou 
snahu nejsme schopni vyladit místní 
rozhlas tak, aby ho slyšeli všichni  
a srozumitelně, rozhodli jsme se vyu-
žít službu „Mobilní Rozhlas“. Jakmile 
se ke službě přihlásíte, budeme mít 
možnost s vámi komunikovat pro-
střednictvím hlasové zprávy (pro ne-
vidomé, slabozraké nebo pro tech-
nicky méně zdatné občany), sms,  
e-maily či zprávami do aplikace chyt-
rých telefonů. Celý ekosystém je pro-
pojen s webem obce. Lze ho velmi 
efektivně využít i pro krizovou komu-
nikaci při živelných pohromách, 
vichřici, požárech apod. Budete tak 
vždy a včas informováni o tom, co se 
v obci děje ať jste kdekoli a bez závis-
losti na místních amplionech. Zare-
gistrovat se můžete na www.vever-
skekninice.mobilnirozhlas.cz/regis-
trace. nebo přijďte k nám na úřad - 
rádi vám pomůžeme. Služba je 
zdarma! Součástí systému je i stejno-
jmenná aplikace „Mobilní Rozhlas“.  
S aplikací budete mít všechny infor-
mace a kontakty kdykoli při ruce.  
 
NEBYTOVÉ PROSTORY V BUDOVĚ 
OÚ 
Kadeřnictví 
Opravili jsme prostory bývalé a již 
nevyužívané herničky na kadeřnic- 

tví. Stávající kadeřnice nakonec ne-
obnovila smlouvu na pronájem no-
vých prostor. Zatím se nám nepo-
dařilo najít náhradu. Rádi bychom 
jako službu občanům obnovili ka-
deřnické služby, nebo i jiné - jako 
např. kosmetiku, manikúru/pedi-
kúru apod. Obec je připravena vyjít 
případným zájemcům všestranně 
vstříc. Budeme vděčni za typ nebo 
kontakt od občanů. Pokud se ka-
deřnictví nepodaří obsadit, nabíd-
neme prostory k jinému nebyto-
vému využití. 
 
Šicí dílna 
Z nebytových prostor,  kde sídlila 
šicí dílna, dala výpověď nájemkyně. 
I tento prostor obec nabízí k proná-
jmu. Máme několik verzí, co s neby-
tovými prostorami podnikat, ale 
primárně bychom byli rádi, aby 
sloužily pro zajištění běžných služeb 
občanům a upřednostnili bychom 
místní občany jako nájemce. Pokud 
se to nepodaří, následně budeme 
realizovat další záměry. 
 
ONDATRY (NEBO NUTRIE) NA PO-
TOCE 
Po dlouho očekávaném návratu do 
školy v dubnu, děti jako bonus zís-
kaly v pravdě jarní atrakci. Rodina 
ondater (nebo nutrií) na potoce 
pod  kostelem  se  těšila  až  školáci
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půjdou ze školy a zpestřila dětem 
odpoledne. Vděčně okusovaly na-
bízené pamlsky, pózovaly  při foto-
grafování a cenily své červené zuby 
ve spokojeném výrazu. Máme ně-
kolik 100% určení, že jde o ondatry 
a další 100%, že jsou to nutrie. Vy-
berte si, ke kterému zařazení živo-
čišného druhu se přikláníte. 
 
OPRAVA KANALIZACE - změna 
vsakovacích poměrů 
Obec požádala o zpětvzetí staveb-
ního povolení na zamýšlenou akci. 
Vlastník pozemku parc.č. 711 ne-
dal souhlas s její realizací. Zasypá-
ním tohoto pozemku došlo ke 
změně vsakovacích poměrů  
a  voda se přestala vsakovat  a vy-
tváří v období dešťů nevzhlednou  
a nebezpečnou lagunu.  
 
OPRAVA CHRÁNIČŮ PLYNOVÉHO 
POTRUBÍ 
V obci vede v několika místech od-
kryté plynovodní potrubí, a to nej-
častěji kolem můstků. Tzv. hře-

beny, bránící nápadům procházet 
se po potrubí, byly v několika mís-
tech polámány a napadeny rzí. 
Staré zábrany jsme nahradili no-
vými, pozinkovanými, tedy téměř 
nesmrtelnými. 
OPRAVA NETĚSNOSTÍ SPLAŠKOVÉ 
KANALIZACE 

V naší ČOV bojujeme, stále a přes 
veškerá opatření Vodárenské a.s., s 
nadměrným množstvím balastních 

vod. Po provedených kouřových 
pátrání byly eliminovány nátoky ze 
střech domů. Protože to problém 
snížilo, ale nevyřešilo, pátralo se 
dál. Na základě kamerového zma-
pování kanalizační sítě byly odha-
leny netěsnosti, převážně v místech 
napojení rour a šachet na několika 
místech. Tudy proudí do splaškové 
kanalizace velké množství pod-
zemní vody. Opravy netěsných ka-
nalizačních šachet a netěsných 
spojů v kanalizačním potrubí DN 
300 na 11 zjištěných úsecích, budou 
odstraněny instalací manžety 
Quick-lock a průsak v kanalizační 
šachtě bude odstraněn aplikací WS 
polyuretanové injektážní pryskyřice 
pomocí speciálního natloukacího 
packeru. Tímto způsobem dojde  
k úplnému a konečnému odstra-
nění infiltrace spodních vod do ka-
nalizace. Před realizací navrhova-
ných oprav bude nutný proplach 
potrubí. Infiltrace netěsných kanali-
začních přípojek nelze řešit nám 
známými sanačními technologiemi. 
Cena oprav je 143 000 Kč. 
 
OPRAVA SANKTUSNÍKU KOSTELA 
sv. MIKULÁŠE 

Šikmá věžička na kostele nebude 
ani letos opravena. A to s ohledem 
na skutečnost, že žádosti o fi-
nanční podporu na opravu sank-
tusníku nebylo vyhověno jak u Ha-
varijního programu MK, tak u Jiho-
moravského kraje. Tuto informaci 
nám s politováním sdělilo Biskup-
ství brněnské, prostřednictvím 
Mgr. Ing. Jana Dobrovolného/sta-
vebního technika. Farnost nemá 
vlastní finanční prostředky na zajiš-
tění této akce, a proto realizace 
musí být odložena na další kalen-
dářní rok. Obě žádosti nebyly pod-
pořeny z důvodu nedostatku fi-
nančních prostředků při rozdělo-
vání dotací. Tímto byla současně 
stažena i žádost podaná k nám na 
Obec Veverské Knínice. Celkové 
náklady na opravu v roce 2021 byly 
vyčísleny na 493 347 Kč. 
 
POSILA NA OÚ 
Od 1. dubna nastoupila na polo-
viční úvazek na pozici úřednice dle 
č. 312/2002 Sb. paní Markéta Zor-
nová. Setkávat se s ní budete pře-
devším v úředních hodinách. 
 
SPOJOVACÍ CESTA DO ŘÍČAN 
Spojovací cesta na Říčany bude mít 
na základě dohody s firmou Me-
trostav (která ji využívá při staveb-
ních akcích na D1), na podzim 2021 
nový povrch. Podzim je však da-
leko a proto jsme provizorně ne-
chali zaplnit největší výmoly, aby-
chom předešli možným haváriím.  
 

SPOJOVACÍ OBLOUK KOMUNI-
KACE MEZI “CIHELNAMI” 
Již dříve jsme kompletně opravili 
horské vpusti v této oblasti. 
Oprava vozovky doladila funkčnost 
a spádovost komunikace. 
Na cestě k chatové oblasti plánu-
jeme terénní úpravy.  
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SOCHA „DĚVČÁTKA” ze zahrady  
v MŠ 

Skulptura opustila po půl roce pro-
story ateliéru a vrátila se zpět  na své 
místo jako nová. Socha děvčátka 
opět doladila zahradu objektu ma-
teřské školy. Děkujeme za opravu, 
která byla sponzorským darem au-
tora ak.soch. Nikose Armutidise. 
 
ŠKOLNÍ ZAHRADA 
Obec zveřejnila dne 4. 11. 2020 na 
svém profilu zadavatele Výzvu k po-
dání nabídky pro zadání veřejné za-
kázky malého rozsahu na dodávky 
pod názvem projekt “Environmen-
tální zahrada ZŠ a MŠ Veverské Kní-
nice”. Obdrželi jsme jedinou na-
bídku, a sice společnost STROMMY 
COMPANY s.r.o. na celkovou nabíd-
kovou cenu vč. DPH 1 108 366,05 Kč. 
S ohledem na velikost a rozpočet 
obce a s ohledem na další investiční 
akce, které budou v obci probíhat, se 
obec rozhodla zahradu vybudovat 
svépomocí. Vysoutěžená cena  se je-
vila jako vysoká a proto obec podala 
žádost o odstoupení od projektu. Za-
hrada byla realizována za 82 055 Kč 
bez DPH a bez edukačních prvků. 
 
ÚŘEDNÍ HODINY 
Po dobu vládních omezení byly 
úřední hodiny nařízeny pro veřejnost 

maximálně 2x týdně / 5 hod. Nyní již 
opět můžeme vycházet občanům 
vstříc a rozšířit úřední hodiny, a to: 

pondělí: 8.00 - 11.00  17.00 - 19.00 
úterý:     8.00 - 11.00 
středa:   8.00 - 11.00 
čtvrtek:  8.00 - 11.00  17.00 - 19.00 
pátek:    bez úředních hodin pro ve-
řejnost. 
Upozorňujeme, že poslední žádost 
bude přijata nejpozději 15 minut 
před koncem úředních hodin. Dě-
kujeme za pochopení.  

V případě, že potřebujete sjednat 
schůzku se starostkou nebo vyřešit 
jinou žádost mimo úřední hodiny, 
doporučujeme objednat se telefo-
nicky na čísle 546 427 610 nebo na 
podatelna@veverskekninice.cz. 
Budeme se snažit vyjít vám maxi-
málně vstříc. 
 
V.K.- VEŘEJNÉ PROSTRANSTVÍ 
Na konci zpravodaje najdete fotogra-
fii návsi tak, jak jsme ji znali až do le-
tošního června. Záměrně jsme foto-
grafii otiskli bez textu, abyste si ji 
mohli uchovat pro další generace. 
Stará tvář naší návsi volala po rekon-
strukci už mnoho let. Od 60. let se 
změnila pouze vzrůstem stromů. Ty 
bohužel musely ustoupit bezpeč-
nosti a realizaci celého projektu. Prv-
ním krokem k rekonstrukci náměstí 
byl chodník kolem páteřní komuni-
kace. Na něj nyní naváže další část 
chodníku, která propojí cesty pro 
pěší tak, aby vznikly bezpečné zóny s 
přechodem pro chodce. Kdo někdy 
po ránu viděl jít děti do školy, rozumí 
této nezbytnosti. Součástí projektu je 
i 19 parkovacích míst, odpočinkové 
zóny s lavičkami a novou stromovou 
výsadbou, vydlážděné místo pro vá-
noční strom nebo máji, možné ta-
neční prostranství, nástupní a vý-
stupní ostrůvky. Stavební akce 

navazuje na projekt rekonstrukce so-
kolovny a projekt tzv. průtahu = re-
konstrukce komunikace vedoucí ke 
hřbitovu, s chodníkem a opravou ve-
řejného osvětlení. Přímo u nás v obci 
se konalo jednání s ředitelem SÚS 
JMK Ing. Komůrkou, s cílem sesoula-
dit jednotlivé fáze stavebních zá-
měrů, včetně jejich financování. 
Autobusová čekárna byla dlouho  
útočištěm, nejen cestujících, ale i di-
vadelních představení, mileneckých 
schůzek, mládežnických posezení 
apod. Pokusíme se ji přemístit, ale  
v případě, že se to nezdaří - čest její 
památce. Dřevo ze stromů bude 
symbolicky použito při stavbě kap-
ličky. Smrk bude řádně prohlédnut, 
aby např. žádné hnízdo nebylo zasa-
ženo. Jeho talířovitě vedený koře-
nový systém by stavbě neodolal  
a jeho životnost je již na hranici mož-
ností a bezpečí stromu i okolí. Se sta-
rou tváří návsi jsme se rozloučili,  
s jeho novou podobou a současně  
i s podobou zrekonstruované soko-
lovny jsme se seznámili na první po-
covidové obecní akci, která se konala 
13. června.  

Výběrového řízení na stavbu se zú-
častnily uvedené firmy. V tabulce 
najdete výsledek hodnocení a po-
řadí nabídek: 

Pořadové číslo 
uchazeče 

Nabídková 
cena bez DPH 

COLAS CZ, a.s. 4.079.738,98 Kč 

 STRABAG a.s. 4.850.178,89 Kč 

 FIRESTA-FIŠER, rekon-
strukce, stavby a.s. 

4.771.013,74 Kč 

 SWIETELSKY stavební 
s.r.o., Odštěpný závod: 
SWIETELSKY stavební 
s.r.o. odštěpný závod 
Dopravní stavby Mo-
rava 

4.818.410,52 Kč 

 EUROVIA CS, a.s. 5.392.460,37 Kč 
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Z obce/Hody 

Během stavby bude nezbytné uči-
nit změnu dopravního značení, 
omezení dopravního provozu  
a parkování, dočasný přesun auto-
busových zastávek, bude třeba 
dbát zvýšené opatrnosti chodců, 
kol i motorových vozidel apod.  
O veškerých opatřeních budete in-
formováni. Prosíme o jejich dodr-
žování a děkujeme za pochopení. 
Věříme, že vše zvládneme v klidu  
a výsledek bude ke všeobecné spo-
kojenosti. 
 

ZASE SPOLEČNĚ 
V sobotu 13. 6. 2021 se konala spo-
lečenská akce. Na programu byla 
„Noc sokoloven” a „Seznámení  
s projektem  V.K.“ – veřejné pro-
stranství, včetně prohlídky zrekon-
struovaných prostor v přízemí bu-
dovy obecního úřadu. Akce se ko-
nala před budovou obecního 
úřadu. Každý účastník byl osobně 
zodpovědný za dodržení epidemi-
ologických opatření.

 

Veverské Knínice mě-

ly hody - Mladé i Bab-

ské. Tančilo se a vese-

lilo, jak už to tak na 

hodech bývá. Covid 

19 hodům načas zaťal 

tipec. Věřím, že už 

příští rok bude rokem 

renesance našich 

hodů a dalších gene-

rací stárek a stárků. 

Jako důkaz nezdol-

nosti lidské pospoli-

tosti vám otiskujeme 

historický snímek  

z 4. června 1933. 

ZÁBOR  
VEŘEJNÉHO PROSTRANSTVÍ 

Od 1. 1. 2021 je účinná Obecně závazná vyhláška obce 
Veverské Knínice č.4/2020 o místním poplatku za uží-
vání veřejného prostranství. 
 
Upozorňujeme občany, že mají povinnost oznámit ja-
kýkoliv zábor obecních pozemků - kontejner, stavební 
materiál, dřevo, stavební buňka apod. Je třeba sdělit 
čím, kdy, kde, kdo a na jak dlouho zabere obecní ve-
řejné prostranství. Pokud tak občané neučiní, bude 
jim vyměřen s odkazem na uvedenou vyhlášku popla-
tek 5 Kč nebo 10 Kč / den / m2. 
 
Doporučujeme všem, kteří mají cokoliv odloženo na 
pozemcích obce, aby vstoupili do jednání s obecním 
úřadem, pokud tak již neučinili.   
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Tip na knihu/Různé 

Při práci na své nové knize „Život, boj a smrt pod sedmi vlajkami“- Češi 
a Slováci 1914-1920 - jsem při studování dokumentů, archiválií, deníků 
českých vojáků a legionářů nalezl na stránkách Národního pedagogic-
kého musea „Seznam pomníků 1. světové války v obcích ČR“ a tudíž  
i informaci o pomníku ve Vaší obci.  Jejich celkový počet, tedy jeden tisíc 
pět set čtyřicet jedna (1541) mne velice příjemně překvapil.  
A také to, že i po sto letech a po několika změnách režimů tyto památ-
níky na naše vojáky z dob 1. svět. války stále stojí. Obyvatelé obcí i jejich 
zástupci tedy na své rodáky nezapomněli. Což podle mne ukazuje, že 
jsme lepší, než se nám mnozí snaží vnutit. 
Znamená to, že je pravděpodobné, že i ve Vaší obci dodnes žijí potomci 
onoho milionu čtyřista tisíc Čechů, Moravanů a Slezanů, kteří narukovali 
do světové války. A z nichž dnes neuvěřitelných 140 000 padlo a 250 000 
bylo vážně zraněno. 
Bohužel však se o nich ve školách prakticky už více než půl století neučí, 
takže o nich ani jejich potomci mnoho nevědí. Třeba to, že čeští vojáci 
bojovali nejen jako pěšáci, ale třeba i  námořníci, že slavní kapitáni ra-
kouských ponorek byli Češi, že české kanonýry si dodnes dobře pamatují 
Italové. Naši dělostřelci v Rakouské armádě například bojovali jako sou-
část Osmanských vojsk i na Sinaji při bojích o Suezský průplav, i jako 
„horští myslivci“ v Italských a Slovinských Alpách ve výškách nad 2500 m n. m, a to na rakouské i italské straně, 
že našinci byli také válečnými piloty na obou stranách fronty, že geniálně používali a sami vyráběli proslavené 
obrněné vlaky jak na Sibiři, tak při osvobozování ČSR od Maďarů. 
V Ruské armádě v tzv. České družině byly vytvořeny proslavené a obávané  oddíly „čs. výzvědčíků“, (cosi jako 
předchůdců slavných „commandos“) , které pak po jejich úspěších vytvářely z českých vojáků také rakouská, ale  
francouzská i srbská armáda, a také  čs. legie. 
V knize jsem pro lepší autenticitu použil i necenzurované deníkové záznamy českých vojáků v rakouské armádě, 
i dokumenty o vzniku legií a heroické „sibiřské anabázi“. 
Budu velice rád, když občané obce, a hlavně potomkům těch, jejichž jména jsou na pomnících budou informo-
váni, že takováto kniha, kde se mohou o našich předcích dozvědět více, existuje a byla napsána sice pro všechny, 
ale hlavně pro ně. Protože mají být na co hrdi. 
V polovině dubna bude kniha v prodeji v distribuci Kosmas, www.kosmas.cz. 

S pozdravem a s díky za péči o pomník našim padlým vojákům.                                                 
Václav Vlk st., autor 

PS: Obec Veverské Knínice zakoupila zmiňovanou knihu do místní 
knihovny, kde se s ní můžete seznámit.  
 

•  •  •  •  • 

ROSICKO.CZ je platforma vhodná pro propojo-
vání lidí a jejich spolupráci. Obyvatelé Veverských Knínic 

mají možnost sledovat web Rosicko.cz, který jim přináší informace  
o místních službách, kulturních akcích, nabídce práce, články na domácí 
témata aj. Tento web je součástí regionálních portálů Brněnska, které 
letos v dubnu oslavily dvacáté výročí vzniku. Jejich záměrem je podpo-
rovat kvalitní život obyvatel a rozvoj obcí v okolí Brna a na Vysočině. 
Celý rozhovor s ředitele a zakladatele portálů Martina Horkého s redak-
torkou Kateřinou Szczepanikovou najdete na www.rosicko.cz. 

- - - OPRAVA - - - 
V minulém čísle Zpravodaje jsme se do-
pustili chyby, za kterou se tímto omlou-
váme. Prosíme naše čtenáře, aby si do-
plnili do mapy naší obce: 

1. ulici „Za Farou“. Jde o první od-
bočku za farou směrem z obce. Barvu 
si zvolte libovolnou, dosud v mapě ne-
využitou. 
2. Opravili ulici „Skalka” třetí modrou 
barvou. 
 
Děkujeme touto cestou pečlivým čte-
nářům za upozornění. 
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Policie varuje 

Současné trendy podvodníků: vishing a spoofing  
Kriminalisté řeší desítky případů se škodami v řádu milionů korun.  

Policie České republiky v posledních týdnech zaznamenala vzrůstající aktivitu skupiny osob, 
která  využívá jednu z metod sociálního inženýrství, a to takzvaný vishing. Jedná se o princip, 
který je založený  na telefonních hovorech, kdy se v tomto případě osoby volajících zpravidla 
představují jako pracovníci  banky, kteří zjistili napadení bankovního účtu. Tito domnělí pra-
covníci banky svými tvrzeními vystraší  osobu, které volají, přičemž jejich hlavním cílem je 
získat její peníze. Sdělí, že je nutné, aby finanční  prostředky byly z vlastního účtu okamžitě 
převedeny na jiný účet s tím, že budou po vyřešení celé věci  následně vráceny, což se sa-
mozřejmě nestane. Uvedené osoby tímto způsobem mohou vylákat i další  citlivé údaje, 
které následně zneužijí. Tento typ podvodného jednání je nebezpečný zejména v tom, že  falešní pracovníci 
bank mohou již před hovorem znát různé informace o osobách, které kontaktují, ale  hlavně při hovorech užívají 
takzvaný spoofing telefonního čísla, při kterém dokáží napodobit jakékoliv  telefonní číslo, včetně infolinek bank. 
Rovněž bylo zaznamenáno několik případů, při kterých  telefonicky kontaktují další osoby, které vystupují jako 
policisté, s cílem ujistit o pravdivosti tvrzení  ohledně napadení bankovního účtu a nutnosti převodu peněz na 
„bezpečný“ bankovní účet dle  předchozích instrukcí domnělých pracovníků bank.  
 
Obecné zásady:   
● Nereagujte na podobné hovory a v žádném případě nesdělujte k Vaší osobě žádné citlivé údaje  ani bezpečností 

údaje z vaší platební karty, nebo přístupové údaje k online bankovnictví.  
● Nikdy nikomu nesdělujte a ani nepřeposílejte bezpečnostní / autorizační kód, který Vám přišel  formou SMS 

zprávy.  
● Myslete na to, že útočník dokáže napodobit jakékoliv telefonní číslo, odesílatele SMS zprávy,  ale třeba  

i e-mailovou adresu.  
● Nikdy nikomu podezřelému neumožňujte vzdálený přístup do Vašeho počítače. ∙ Sledujte a pečlivě čtěte infor-

mace od Vaší banky v internetovém bankovnictví. ∙ Při každém vstupu do internetového bankovnictví kontro-
lujte, zda odpovídá doména  přihlašovací stránky. Toto platí vždy, když někam zadáváte své osobní nebo při-
hlašovací údaje. ∙ Aktualizujte pravidelně software, antivirový program, firewall.  

● Buďte neustále ostražití, protože i Vy se můžete stát cílem podobného podvodného jednání. ∙ Během, nebo 
po takovémto podezřelém hovoru, si zaznamenejte údaje, které Vám útočník  sdělil (jména, e-mailové adresy, 
čísla účtů, odkazy na webové stránky, apod.)  

 
Policie ČR varuje:  
Nereagujte na telefonní hovory, SMS zprávy, e-maily, kde se Vás někdo po-
kouší vmanipulovat do  situace, že jsou Vaše finanční prostředky v ohrožení  
a Vy musíte udělat další kroky pro jejich záchranu.  Kdyby byly Vaše peníze  
v ohrožení, tak banka sama zareaguje a učiní další opatření. V případě  pochyb-
ností vždy kontaktujte svou banku. Pokud Vás shora naznačeným způsobem již 
někdo  kontaktoval, neváhejte se rovněž obrátit na tísňovou linku Policie České 
republiky na čísle 158 a celou  záležitost oznamte.  
 

kpt. Mgr. Zdeňka Procházková  
koordinátorka prevence  
oddělení tisku a prevence  
Krajské ředitelství policie Jihomoravského kraje 

Zpravodaj obce Veverské 

Knínice - čtvrtletník o dění  

v obci. Vydává Obecní úřad 

Veverské Knínice. • Evidenční 

číslo: MK ČR E 23538. • Své 

příspěvky náměty a připo-

mínky posílejte na adresu: 

starosta@veverskekninice.cz. 

• Toto číslo vyšlo 21. 6. 2020. 

Uzávěrka příštího čísla: 5. 9. 

2021; vyjde v září 2021. 
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Křížovka 

a
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Tip na výlet 

 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

Pokud jste se ještě nebyli podívat „Na Sekerce”, 

udělejte si tam výlet. Knínický potok, který pro-

téká naší obcí, ústí do vodního toku Veverka. 

V rámci projektu Revitalizační opatření na Kní-

nickém potoce bylo upraveno koryto potoka, 

vyčištěno od náletových křovin, divokých po-

rostů a nánosů. Před zaústěním do Veverky je 

zřízena usazovací nádrž pro zachycení splavenin 

ze sousedních svažitých zemědělsky využíva-

ných pozemků. Soustava kaskád a průlehů, vý-

sadby mladých stromů, přehrádky a další kra-

jinné prvky vytvořily dílo nejen ekologicky pří-

nosné, stavebně i krajinně zajímavé, ale i zvoucí 

na procházku. Stavbu, kterou realizovalo Povodí 

Moravy, s. p. najdete u silničního propustku na 

silnici Ostrovačice - Veverská Bítýška. 
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Podoba návsi – červen 2021 

  


